
Briternes løgn er afsløret og
de kan besejres,
men  de  forsøger  stadig  at
sætte verden i brand.
Politisk  Orientering  med
formand Tom
Gillesberg, 5. april, 2018.
Tom Gillesberg: Velkommen til endnu et dramatisk kapitel i
kampen om verden; kampen om, hvem der skal regere planeten
Jorden og dermed også kan få mulighed for at få en betydende
indflydelse på det univers, vi befinder os i, på den lange
bane. Det er bare så ufattelig spændende, hvad der foregår
netop nu, for på den ene side har vi jo de her absurde
tosserier, den seneste af hvilke har været denne her kampagne,
man har kørt de seneste par uger med den såkaldte Skripal-sag,
hvor ud af det blå pludselig fra London tonede Theresa May
frem på Tv-skærmene og sagde, ’Der har været et angreb med
biologiske våben her på efterretningsagenter, og vi er sikre
på, at det kun kan være Rusland, der har gjort det, og derfor
kræver vi af resten af verden, at de nu går sammen med os om
at straffe Rusland for denne uhørte, ubehagelig dåd, som de
har begået’. Det har jo bl.a. ført til, at USA udviste 60
diplomater, Danmark udviste 2 osv., og vi ligesom er i et
kraftigt  momentum  frem  til,  at  nu  skal  vi  have  en
konfrontation  med  Rusland.

Igen, det kommer ikke ud af det blå; det kommer efter man har
haft et NATO, som har stået på og drevet på og sagt, nu skal
vi mobilisere mod den russiske fare; vi skal have en brigade
ovre i Baltikum for at kunne beskytte de baltiske lande mod
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den store russiske bjørn. Igen og igen har Stoltenberg fra
NATO’s talerstol sagt, og vi ved jo godt, at vi er under
angreb, og frem for alt cyberangreb; men I skal vide derude,
frem for alt jer i Rusland, at vi betragter et cyberangreb på
et af vore lande som et angreb, der kan udløse Artikel 5 og
derfor være et angreb på hele NATO, så hele NATO må svare igen
med alt, hvad de har. Og dermed har man i princippet sagt, at,
hvis der er et såkaldt cyberangreb på et NATO-land, så kan det
være, at vi svarer igen med atomvåben over for Rusland. Det er
ligesom det, man har sagt, og det er vildt, og det er farligt!
Og det er helt vanvittigt.

Men, når det så er sagt, så er det også et vanvid, der står
mere og mere afsløret for hver dag, der går. Dette sidste
vanvid kommer jo efter, at vi nu i over et år har haft en ny
amerikansk præsident, Donald Trump, som har haft svært ved at
regere, fordi der har været skandale på skandale, der har kørt
i medierne mod ham; ’Trump-gate’, ’Russia-gate’ osv., med det
fokus at få Trump afsat, så man kunne fortsætte den politik
for konfrontation og krig, man havde før, og som Hillary havde
svoret, at hun ville fortsætte. Men alle disse skandaler har
det til fælles, at deres udspring er London. …

Hør hele Toms analyse:

 

 

https://soundcloud.com/si_dk/britisk-pastand-imod-rusland-er-v
ed-at-smuldre-lnu-kan-vi-besejre-den-britiske-imperium

 



Hvad mener Aarhus Universitet
egentlig?
af Hans Schultz fhv. kandidat til Folketings- og Kommunal-valg
for Schiller Instituttets Venner, marts 2018 – Lektor emeritus
i bioscience fra Aarhus Universitet Per Nørnberg skriver i en
kronik i Jyllands-Posten bragt d. 28. februar 2018, at vi
grundlæggende set mangler en pest i ny og næ til at reducere
verdensbefolkningen  med  –  sikkert  lidt  ligesom  den  mørke
tidsalder  i  det  14.  århundrede  da  byldepesten  hærgede  i
Europa. 2,5 mia. mennesker på jorden er, hvad Per Nørnberg
stiler efter, hvor andre af lignende overbevisning kan nævne
en eller en halv mia. mennesker som deres ‘drømmescenarie’.

Med det menneskesyn, der ligger bag denne tankegang, må man jo
konkludere,  at  Adolf  Hitler  var  en  våbenfælle  for  denne
‘bæredygtige’  verdensorden.  Måske  med  den  undtagelse,  at
Hitler  også  forårsagede  død  blandt  de  forkerte  mennesker,
såsom europæere og jøder. Per Nørnberg peger nemlig direkte på
Afrika som det sted, hvor befolkningen først og fremmest skal
reduceres, ud fra hvilket man nødvendigvis må konkludere, at
det er udviklingslandene, der er det første mål for reduktion.
Altså må disse befolkninger bestå af mennesker af mindre værd
end kaukasiske hvide. Dette er en grundtanke bag nazismen, som
Per Nørnberg altså fremturer med.

Per Nørnbergs argumenter er et sammensurium af forskellige
emner, som klimaforandring, flygtningeproblemer, biodiversitet
– ingen overraskelser her – og meget andet mellem himmel og
jord. Fælles for det hele er, at Per Nørnberg ikke viser den
mindste indsigt i de dybere detaljer for hver enkelt af de
sager, han nævner, men agerer som en elefant, der forsøger sig
med broderi.

At ressourcer ikke er begrænsede, og at der findes løsninger
på verdens fattigdomsproblemer, optræder ikke i Per Nørnbergs
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optik. For eksempel har Lake Chad-myndigheden netop holdt en
succesrig konference om megaprojektet Transaqua, der handler
om  at  omlede  en  del  af  vandet  fra  tilløbsfloderne  til
Kongofloden op til Chad-søen beliggende mellem Niger, Nigeria,
Cameroun og Chad. Dette viser en vej til, hvordan man faktisk
kan  forbedre  levebetingelserne  for  nogle  af  de  fattigste
mennesker  på  jorden,  fremfor  at  stigmatisere  dem,  ved  at
erklære dem som problemet.

Afrika er ikke overbefolket, men mangler derimod udvikling. Og
fattigdom er ikke en naturlig konsekvens af demografi eller
lignende, men er politisk kunstigt iscenesat. Netop nu er en
historisk  udvikling  i  gang,  båret  af  Kinas  Bælte  og  Vej
Initiativ (BRI) også kaldt ‘Den Nye Silkevej’, som gør det
muligt for verdens fattigste befolkninger en gang for alle at
gøre op med fortidens åg fra kolonimagterne og befri sig fra
århundreders fattigdom.

Men  Per  Nørnbergs  verdensopfattelse  kommer  af  hans
grundlæggende menneskesyn. Et menneskesyn han deler med bl.a.
prins  Philip  Mountbatten,  medstifter  af  Verdensnaturfonden,
Adolf Hitler, der vidst ikke behøver yderligere introduktion,
samt  Winston  Churchill,  der  bl.a.  stod  for  den  forcerede
udsultning  af  4  millioner  Bengalere  i  året  1943  alene.
Spørgsmålet er så, om Aarhus Universitet som institution også
deler Per Nørnbergs syn. Står Connie Hedegaard, formand for
AU’s bestyrelse, på linje med dette syn? Og hvad med de andre
universiteter her i Danmark?

Link til artikel på Jyllandsposten:
https://jyllands-posten.dk/debat/kronik/ECE10357910/det-egentl
ige-problem-er-befolkningsudviklingen/
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EIR interviewer europæiske og
kinesiske
talspersoner  for
fusionsenergi i København
København,  1.  marts,  2018  –  I  forbindelse  med  det  første
europæiske Big Science Forum 2018 i København den 27.-28.
feb., fik EIR’s kontor i København mulighed for at få flere
betydningsfulde interviews om forskellige facetter af ITER’s
tokamak  fusionsenergi-projekt  (ITER:  International
Thermonuclear Experimental Reactor), der er under opførelse i
Frankrig. ITER-samarbejdet omfatter EU, USA, Rusland, Kina,
Indien, Korea og Japan – hvilket svarer til mere end halvdelen
af verdens befolkning.

ITER’s mål er at bygge en eksperimental reaktor, der kan opnå
Q=10, dvs., at selve reaktoren vil producere ti gange så meget
energi  som  output,  i  forhold  til  input-energien,  i  2025
(eksklusiv energiforbrug uden for reaktoren), selv om det ikke
vil blive forbundet til elektricitetsnettet. Det er det næste
skridt  i  demonstrations-kraftværket,  eller  DEMO.  En  vigtig
ting, som ITER-tokamakken vil blive brugt til, er at studere
en »brændende plasma« – selve plasmas egen evne til at være
med til at opvarme reaktionen i tillæg til udefrakommende
varmekilder.

Tre  af  EIR’s  interviews  er  på  engelsk:  med
kommunikationsdirektøren for Fusion for Energy, EU’s gren af
projektet; med dr. Luo Delong, generaldirektør for ITER, Kina;
og så med en fransk industriel højteknologileverandør af ITER-
komponenter.

Big Science Business Forum 2018 var et stort initiativ, som
Danmarks Uddannelses- og Forskningsministerium har taget, med
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det formål at skabe det, LaRouche har kaldt en »videnskabelig
drivkraft«; dvs., den videnskabelige forsknings evne til at
skabe  økonomisk  vækst  i  den  overordnede  økonomi.  Forummet
samlede for første gang folk fra hele Europa. Under denne
konference  blev  det  muligt  for  de  syv  Big  Science-
institutioner,  såsom  Fusion  for  Energy,  den  Europæiske
Rumorganisation  (ESA),  CERN-acceleratoren,  et  par  andre
neutron-  og  røntgen-acceleratorer,  det  Europæiske
Molekylærbiologiske  Laboratorium,  det  Sydeuropæiske
Observatorium, mindre, tilknyttede institutioner i Europa og
de high-tech-industrier, som i øjeblikket leverer, eller har
potentiale til at kunne levere, komponenter eller ideer, at
mødes og udveksle ideer om deres fremtidige investeringsplaner
og  indgå  konkrete  aftaler  med  industrien.  Alle  var
overraskede,  da  flere  end  1.000  mennesker  tilmeldte  sig
arrangementet.

Flere  af  talerne,  der  repræsenterede  de  syv  store
forskningsinstitutioner,  understregede,  at  menneskelig
nysgerrighed,  fascination,  inspiration  og  motivering  var
afgørende for at forfølge stor videnskab og bekræftede således
LaRouches  centrale  idé  om,  at  menneskelig  kreativitet  er
udgangspunktet  for  videnskab,  teknologi,  økonomi  og  vores
civilisation som helhed.

Den  danske  forsknings-  og  uddannelsesminister  Søren  Pind
indledte sin tale med at sige, at denne konference var »et kig
ind i fremtiden«. Portugals Carlos Moedas, EU-kommissær for
forskning,  videnskab  og  innovation,  sagde,  at  de
tilstedeværende  også  måtte  være  politiske  –  og  tale  for
politikere og vælgere om, hvorfor, det er vigtigt at investere
i ’Stor Videnskab’ (Big Science). Som et negativt eksempel
nævnte han eksemplet om en accelerator, der skulle have været
bygget i Houston, USA, men som fik sit budget beskåret af
USA’s  Kongres.  Fordi  den  nødvendige  politiske  vilje  ikke
eksisterede i USA, blev ekspertisen centreret omkring Europa.

En anden interessant, politisk pointe, som blev rejst af flere



af talerne på konferencen, var betydningen af at fortsætte det
videnskabelige samarbejde med lande som Rusland, på trods af
politiske spændinger.

Ud over de engelsksprogede interviews lavede EIR fire korte,
dansksprogede interviews med Big Science Denmark og tre high-
tech industrileverandører om den effekt, Big Science har haft
på at øge deres teknologiske niveau.

EIR-Danmarks YouTube-kanals Big Science interviews er udlagt
på  det  danske  Schiller  Instituts  website:
http://schillerinstitut.dk/si/?p=23977

Efterfølgende vil nogle af talerne på Big Science Business
Forum 2018’s plenarmøde også blive udlagt samme sted.

Foto:  EIR’s  korrespondent  i  København  Michelle  Rasmussen
interviewer dr. Luo Delong, generaldirektør for ITER, Kina.   

EIR-interviews  om  videnskab
og  industri,  inkl.
fusionskraft, fra
Big  Science  Business  Forum
2018 i København.
EIR interviews about science
and  industry,  incl.  fusion

http://schillerinstitut.dk/si/?p=23977
https://schillerinstitut.dk/si/2018/03/eir-interviewer-videnskab-industri-inkl-fusionskraft-big-science-business-forum-2018-koebenhavn-eir-interviews-about-science-and-industry-incl-fusion-energy-etc-frombig-science-bus/
https://schillerinstitut.dk/si/2018/03/eir-interviewer-videnskab-industri-inkl-fusionskraft-big-science-business-forum-2018-koebenhavn-eir-interviews-about-science-and-industry-incl-fusion-energy-etc-frombig-science-bus/
https://schillerinstitut.dk/si/2018/03/eir-interviewer-videnskab-industri-inkl-fusionskraft-big-science-business-forum-2018-koebenhavn-eir-interviews-about-science-and-industry-incl-fusion-energy-etc-frombig-science-bus/
https://schillerinstitut.dk/si/2018/03/eir-interviewer-videnskab-industri-inkl-fusionskraft-big-science-business-forum-2018-koebenhavn-eir-interviews-about-science-and-industry-incl-fusion-energy-etc-frombig-science-bus/
https://schillerinstitut.dk/si/2018/03/eir-interviewer-videnskab-industri-inkl-fusionskraft-big-science-business-forum-2018-koebenhavn-eir-interviews-about-science-and-industry-incl-fusion-energy-etc-frombig-science-bus/
https://schillerinstitut.dk/si/2018/03/eir-interviewer-videnskab-industri-inkl-fusionskraft-big-science-business-forum-2018-koebenhavn-eir-interviews-about-science-and-industry-incl-fusion-energy-etc-frombig-science-bus/
https://schillerinstitut.dk/si/2018/03/eir-interviewer-videnskab-industri-inkl-fusionskraft-big-science-business-forum-2018-koebenhavn-eir-interviews-about-science-and-industry-incl-fusion-energy-etc-frombig-science-bus/


energy, etc. from
Big  Science  Business  Forum
2018 in Copenhagen
København,  1.  marts,  2018  –  I  forbindelse  med  det  første
europæiske Big Science Forum 2018 i København den 27.-28.
feb., fik EIR’s kontor i København mulighed for at få flere
betydningsfulde interviews om forskellige facetter af ITER’s
tokamak  fusionsenergi-projekt  (ITER:  International
Thermonuclear Experimental Reactor), der er under opførelse i
Frankrig. ITER-samarbejdet omfatter EU, USA, Rusland, Kina,
Indien, Korea og Japan – hvilket svarer til mere end halvdelen
af verdens befolkning.

ITER’s mål er at bygge en eksperimental reaktor, der kan opnå
Q=10, dvs., at selve reaktoren vil producere ti gange så meget
energi  som  output,  i  forhold  til  input-energien,  i  2025
(eksklusiv energiforbrug uden for reaktoren), selv om det ikke
vil blive forbundet til elektricitetsnettet. Det er det næste
skridt  i  demonstrations-kraftværket,  eller  DEMO.  En  vigtig
ting, som ITER-tokamakken vil blive brugt til, er at studere
en »brændende plasma« – selve plasmas egen evne til at være
med til at opvarme reaktionen i tillæg til udefrakommende
varmekilder.

Tre  af  EIR’s  interviews  er  på  engelsk:  med
kommunikationsdirektøren for Fusion for Energy, EU’s gren af
projektet; med dr. Luo Delong, generaldirektør for ITER, Kina;
og så med en fransk industriel højteknologileverandør af ITER-
komponenter.

Big Science Business Forum 2018 var et stort initiativ, som
Danmarks Uddannelses- og Forskningsministerium har taget, med
det formål at skabe det, LaRouche har kaldt en »videnskabelig
drivkraft«; dvs., den videnskabelige forsknings evne til at
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skabe  økonomisk  vækst  i  den  overordnede  økonomi.  Forummet
samlede for første gang folk fra hele Europa. Under denne
konference  blev  det  muligt  for  de  syv  Big  Science-
institutioner,  såsom  Fusion  for  Energy,  den  Europæiske
Rumorganisation  (ESA),  CERN-acceleratoren,  et  par  andre
neutron-  og  røntgen-acceleratorer,  det  Europæiske
Molekylærbiologiske  Laboratorium,  det  Sydeuropæiske
Observatorium, mindre, tilknyttede institutioner i Europa og
de high-tech-industrier, som i øjeblikket leverer, eller har
potentiale til at kunne levere, komponenter eller ideer, at
mødes og udveksle ideer om deres fremtidige investeringsplaner
og  indgå  konkrete  aftaler  med  industrien.  Alle  var
overraskede,  da  flere  end  1.000  mennesker  tilmeldte  sig
arrangementet.

Flere  af  talerne,  der  repræsenterede  de  syv  store
forskningsinstitutioner,  understregede,  at  menneskelig
nysgerrighed,  fascination,  inspiration  og  motivering  var
afgørende for at forfølge stor videnskab og bekræftede således
LaRouches  centrale  idé  om,  at  menneskelig  kreativitet  er
udgangspunktet  for  videnskab,  teknologi,  økonomi  og  vores
civilisation som helhed.

Den  danske  forsknings-  og  uddannelsesminister  Søren  Pind
indledte sin tale med at sige, at denne konference var »et kig
ind i fremtiden«. Portugals Carlos Moedas, EU-kommissær for
forskning,  videnskab  og  innovation,  sagde,  at  de
tilstedeværende  også  måtte  være  politiske  –  og  tale  for
politikere og vælgere om, hvorfor, det er vigtigt at investere
i ’Stor Videnskab’ (Big Science). Som et negativt eksempel
nævnte han eksemplet om en accelerator, der skulle have været
bygget i Houston, USA, men som fik sit budget beskåret af
USA’s  Kongres.  Fordi  den  nødvendige  politiske  vilje  ikke
eksisterede i USA, blev ekspertisen centreret omkring Europa.

En anden interessant, politisk pointe, som blev rejst af flere
af talerne på konferencen, var betydningen af at fortsætte det
videnskabelige samarbejde med lande som Rusland, på trods af



politiske spændinger.

Ud over de engelsksprogede interviews lavede EIR fire korte,
dansksprogede interviews med Big Science Denmark og tre high-
tech industrileverandører om den effekt, Big Science har haft
på at øge deres teknologiske niveau.

EIR-Danmarks YouTube-kanals Big Science interviews er udlagt
på  det  danske  Schiller  Instituts  website:
http://schillerinstitut.dk/si/?p=23977

Efterfølgende vil nogle af talerne på Big Science Business
Forum 2018’s plenarmøde også blive udlagt samme sted.

Foto:  EIR’s  korrespondent  i  København  Michelle  Rasmussen
interviewer dr. Luo Delong, generaldirektør for ITER, Kina.   

English:

EIR Interviews European and Chinese Fusion Energy Spokesmen in
Copenhagen

COPENHAGEN, March 1 (EIRNS) — In connection with the first
European-wide Big Science Business Forum 2018 in Copenhagen on
Feb. 27-28, {EIR}’s Copenhagen bureau was able to get several
important interviews on different facets of the International
Thermonuclear  Experimental  Reactor  (ITER)  tokamak  fusion
energy
project, under construction in southern France. The ITER
cooperation includes the EU, U.S., Russia, China, India, Korea
and Japan — more than half of the world’s population.
ITER’s goal is to build an experimental reactor which will
achieve Q=10, that is, that the reactor itself will produce 10
times the output of energy input in 2025 (not including energy
use outside of the reactor), though it will not be connected
to
the  electricity  grid.  That  is  the  next  step  in  the
demonstration
power plant, or DEMO. One important thing the ITER tokamak
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will
be used for, is to study a “burning plasma,” — the ability of
the plasma itself to help heat the reaction, in addition to
outside heat sources.
Three of the {EIR} interviews are in English: with the
communications director for Fusion for Energy, the EU arm of
the
project; with Dr. Luo Delong, the director general for ITER
China; and also with a very high-technology French industrial
supplier of ITER components.
Big Science Business Forum 2018 was a great initiative taken
by the Danish Ministry for Science and Education, to create
what
LaRouche  has  called  a  “science-driver,”  the  ability  of
scientific
research to generate economic growth in the general economy.
It
gathered people, for the first time, on a European-wide basis.
During this conference, the seven Big Science institutions,
such
as Fusion for Energy, the European Space Agency, the CERN
accelerator, a couple of other neutron and x-ray accelerators,
the  European  Molecular  Biology  Laboratory,  the  European
Southern
Observatory, smaller affiliated institutions in Europe, and
the
high-tech industries which either currently, or potentially,
supply components or ideas, were able to meet to exchange
ideas
about  their  future  investment  plans,  and  make  concrete
agreements
with industry. Everyone was surprised when over 1,000 people
registered for the event.
Several of the speakers representing the seven big science
institutions  underlined  that  human  curiosity,  fascination,
inspiration and motivation were essential for the pursuit of
big science, confirming LaRouche’s central idea that human



creativity  is  the  starting  point  for  science,  technology,
economy and our civilization as a whole.
Danish Minister for Science and Education Søren Pind
prefaced his speech by saying that this conference was a “peek
into the future.” Portugal’s Carlos Moedas, EU Commissioner
for
Research, Science and Innovation, said that the people in the
room also had to be political — to address politicians and
voters on why it is important to invest in Big Science. As a
negative example, he used the example of an accelerator that
was
supposed to have been built in Houston, but which had its
funding
cut by the U.S. Congress. Because the necessary political will
did  not  exist  in  the  United  States,  the  expertise  became
centered
in Europe.
Another interesting political point brought up by several
speakers  during  the  conference  was  the  importance  of
continuing
the  scientific  cooperation  with  countries  such  as  Russia,
despite
the political tensions.
In addition to the English-language interviews, {EIR}
conducted  four  short  Danish-language  interviews  with  Big
Science
Denmark, and three high-tech industrial suppliers, about the
effect Big Science has had on raising their technological
levels.
All of the EIRDanmark YouTube channel’s Big Science
interviews are also posted to the website of the Schiller
Institute in Denmark: http://schillerinstitut.dk/si/?p=23977
Some speeches during the Big Science Business Forum 2018’s
plenary session will also be posted there.

 

http://schillerinstitut.dk/si/?p=23977


EIR (Executive Intelligence Review, Michelle Rasmussen) lavede
følgende interviews den 27. februar 2018:

In English:
På engelsk

Fusion for Energy, Stavros Chatzipanagiotou

Fusion and China, ITER China, Luo Delong

Fusion and Industry, CNIM, Jean-Claude Cercassi, French ITER
component supplier

På dansk
In Danish:

Big Science Danmark og tre firmaer

Nogle taler fra Plenary Session I:

Fusion for Energy
Richard Cobben, Head of ITER’s Delivery Department

Aktivister  fra  det  danske
Schiller Institut
intervenerer  over  for
Danmarks forsvarsminister
København, 26. feb., 2018 – Fredag deltog medlemmer af det
danske  Schiller  Institut  i  en  debat  med  den  danske
forsvarsminister, Claus Hjort Frederiksen, med Dansk Institut
for Internationale Studier (DIIS) som vært og med deltagelse
af  omkring  200  gæster.  Debatmødet  blev  streamet  online.
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Anledningen  var  aftalen  i  Folketinget  om  det  nye
forsvarsbudget, som har givet ministeren muligheder for at
skræmme befolkningen i medierne med et budskab, der kan koges
ned til »Russerne kommer! Russerne kommer!«

Forsvarsministeren  fremlagde  Danmarks  politik  for  det,  en
DIIS-analytiker kaldte »at optrappe for at trappe ned«, som en
militær  strategi  til  at  tackle  Rusland.  Hjort  Frederiksen
sagde,  at  der  ikke  var  noget  forståeligt  rationale  bag
russiske militære aktioner (som f.eks. i Krim) og sagde, at
cyberangreb var lige så farlige som konventionel krig, og at
NATO’s paragraf 5, der kræver fælles respons, også burde gælde
for  cyberangreb.  Han  anklagede  Rusland  for  at  have
interveneret i de amerikanske valg (og muligvis også i valg i
Frankrig og Holland) og for at være skyldig i hacking af det
danske handelskonglomerat, Maersk.

Alt imens mødets ordstyrer forsøgte at undgå at invitere de
tre Schiller Institut-medlemmer, der var til stede, til at
stille spørgsmål, så viste det sig imidlertid, at to af de
personer, han inviterede til at tale, var ældre tilhængere af
Schiller  Instituttet,  og  så  inviterede  han  endelig  Lissie
(Brobjerg). Den første af disse to tilhængere sagde, at den
danske ambassade i Rusland, samt de danske bevæbnede styrker,
begge havde den laveste vurdering af en trussel fra Rusland,
og at de befandt sig i den bedste position til at bedømme
dette. Den anden tilhænger refererede til en rapport fra det
Danske  Forsvarsakademi,  som  sagde,  at  russerne  ikke  var
aggressorer, men har været reaktive. Under ministerens svar,
hvor han listede rundt som katten om den varme grød, afbrød
tilhængeren,  der  sandsynligvis  var  den  ældste  person  til
stede, med at råbe, »har du læst rapporten?«, til hvilket
ministeren måtte svare nej.

Lissie bad ministeren om at kommentere Nunes-rapporten, der
viste, at angrebene mod Rusland for angivelig indblanding i de
amerikanske valg var baseret på svindelagtig dokumentation og
en del af en operation fra kredse i Storbritannien og USA, der



går ud på at forhindre et samarbejde mellem USA og Rusland, og
opfordrede forsvarsministeren til ikke at gå med i dette spil,
men i stedet få Danmark til at indgå i et nyt samarbejde med
Rusland og tjene som et forbillede på en ny, Westfalsk Fred og
dermed bidrage til at undgå atomkrig. Hertil svarede han: Du
nævnte Nunes-rapporten. Det er typiske diskussioner, der altid
stiller spørgsmålstegn ved grundlaget og spørger, »hvad er
kilderne?« og dit og dat i det håb at få det hele til at
fremstå som svindel og plat alt sammen; men jeg går slet ikke
ind  i  den  der  diskussion.  Kendsgerningen  er,  at  dem,  vi
samarbejder  med,  er  demokratiske  lande,  der  skal  stå  til
ansvar over for deres befolkninger gennem demokratiske valg,
og det er dem, vi samarbejder med og stoler på, og det er
udgangspunktet for det, og ikke alle mulige mærkelige, andre
konstruktioner.«

Bagefter gik Lissie op til Hjort Frederiksen og kommenterede,
at  hans  tidligere  bemærkninger  om,  at  russerne  var
aggressorer, og ikke reagerede til Vestens provokationer, ikke
var sande, og hun refererede til Victoria Nuland og kuppet i
Ukraine; hertil svarede han, at han ikke ville have noget med
den slags at gøre.

Hele  mødet  kan  ses  på  video  her:
https://www.youtube.com/watch?v=Qk2K1eliwEw

Lissies spørgsmål kommer 1:38:14, og Claus Hjort Frederiksens
svar starter 1:41:50.

Foto:  Claus  Hjort  Frederiksen  (stående)  svarer  på  Lissies
spørgsmål.

https://www.youtube.com/watch?v=Qk2K1eliwEw


Stor succes for Københavner-
seminaret:
Forlæng den Nye Silkevej til
Vestasien og Afrika
Videoen fra diplomatseminaret om eftermiddagen:
Video from the diplomatic seminar in the afternoon:

Lyd fra diplomatseminaret om eftermiddagen:
Audio from the diplomatic seminar in the afternoon:
Audio from the diplomatic seminar in the afternoon:

Videoen fra aftenseminar for Schiller Instituttets medlemmer:
Video from the evening meeting for Schiller Institute members:

Lyd fra aftenseminar for Schiller Instituttets medlemmer:

Stor succes for diplomatseminar: Forlæng den Nye Silkevej til
Vestasien og Afrika

København, 6. feb., 2018 – Hussein Askary, medforfatter af
Schiller  Instituttets  nye  Specialrapport,  »Forlæng  den  Nye
Silkevej til Vestasien og Afrika: En vision for en økonomisk
renæssance«, var gæstetaler på et seminar for diplomater, der
blev holdt i København i går. De andre talere var Ghanas
ambassadør til Danmark, H.E., fr. Amerley Ollennu Awva-Ashmoa,
og formand for Schiller Instituttet i Danmark, Tom Gillesberg.

Seminaret indledtes med en kinesisk folkesang, fremført af
Feride Istogu Gillesberg og Michelle Rasmussen. Arrangementet
så deltagelse af fire ambassadører fra Afrika, Sydasien og det
tidligere  Sovjetunionen,  samt  andre  diplomater  fra
Sydvestasien  og  Østasien.

Desuden deltog en repræsentant fra et betydningsfuldt, dansk
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ministerium,  en  tidligere  dansk  ambassadør,  en  tidligere
østeuropæisk ambassadør til Danmark, en professor fra et FN-
relateret universitet, og en professor/parlamentsmedlem, der
rejste hele vejen fra et østeuropæisk land særligt for at
deltage i dette seminar. En afrikansk, politisk leder, en
pensioneret  selskabsøkonom,  der  har  mobiliseret  danske
politiske kredse for den Nye Silkevej, præsidenten for en
international  fredsorganisation,  en  forsker  ved  et  dansk
universitet og en seniorakademiker, der er ruslandsekspert,
deltog  ligeledes,  så  vel  som  også  Schiller  Instituttets
kernemedlemmer i København og Jylland.

Her  følger  nogle  af  de  ideer,  der  blev  præsenteret  på
seminaret. Tom gennemgik kort Schiller Instituttets forslag,
som udgjorde grundlaget for Kinas Bælte & Vej Initiativ. Vi må
opgive  det  dyriske,  geopolitiske  paradigme  og  i  stedet
samarbejde  om  at  virkeliggøre  det  nye  paradigme  for
menneskehedens fælles skæbne. Tom diskuterede betydningen af
den franske præsident Macrons besøg til Kina, og stillede
spørgsmålet:  Hvad  med  USA?  Gillesberg  briefede  desuden  de
forsamlede om betydningen af det netop offentliggjorte Nunes-
memo, som pegede på briternes, og ikke russernes, indblanding
i det amerikanske valg. Dette kan være med til at befri Donald
Trump til at bryde med det gamle paradigme. I skrivende stund
udviser finansmarkederne stor nervøsitet, og det er absolut
nødvendigt,  at  vore  politikker  bliver  vedtaget.  Dernæst
introducerede Gillesberg Hussein Askary ved at fortælle om
hans baggrund.

Hussein  Askary:  Hussein,  der  lagde  ud  med  at  fremvise  og
forklare  LaRouches  Trippelkurve,  gennemgik  de  væsentligste
punkter i specialrapporten og understregede, at Vestasien og
Afrika kan og må foretage spring frem til de mest avancerede,
og ikke nøjes med de mest primitive, teknologier. Han brugte
tidl. præsident Obama som eksempel på det gamle paradigme, som
havde forhindret Afrikas økonomiske udvikling, ved at citere
fra Obamas tale, da han var i Sydafrika. Obama sagde her, at,



hvis  alle  unge  afrikanere  fik  et  stort  hus  og  en  høj
levestandard,  »ville  planeten  koge  over«.  Hussein  viste
dernæst et billede af Obamas hus til 8 million dollars. Det er
helt fint, at han har så fint et hus; men det er kriminelt at
forhindre andre i at gøre ligeså.

Hussein citerede fra Xi Jinpings tale, hvor denne sagde, at
nøglen  til  at  bekæmpe  fattigdom  i  Afrika  var  at  fremme
industrialisering,  det  vil  sige,  fysisk  økonomi.  Schiller
Instituttet promoverer ikke Kina som sådan, men vore egne
principper. Med en gennemgang af rapportens anbefalinger sagde
Hussein  til  seminarets  deltagere,  der  repræsenterede  mange
nationer,  at  Schiller  Instituttet  kunne  være  med  til  at
udarbejde udviklingsbanker for ethvert land, der ønsker at
skabe sin egen kredit. (Han kom også ind på, hvordan Egypten
havde  gennemført  en  intern  finansiering  af  den  nylige
udvidelse  af  Suezkanalen.)  Moderne  infrastruktur  vil  gøre
Afrika ’mindre’. Afrika og Vestasien bør ikke blot eksportere
råmaterialer,  men  derimod  forarbejdede,  værdiforøgede
industri- og landbrugsprodukter. Kina ønsker at gå i retning
af eksport af højteknologi og er med til at skabe optimisme i
Afrika mht., at »Vi kan også gøre det«. Hussein anbefalede
læsning af Xi Jinpings tale på den seneste, 19. partikongres.

Den  Nye  Silkevej  handler  ikke  blot  om  jernbaner,  men  om
transformation gennem videnskabelig opdagelse og kultur i form
af  udviklingskorridorer,  hvor  Hussein  refererede  til  sin
undersøgelse af, hvordan kinesernes opfindelse af papir havde
gjort det muligt for den muslimske, videnskabelige renæssance
at blomstre.

Se engang på omstændighederne i Afrika i dag, med langt flere,
internt fordrevne end det antal flygtninge, det lykkes at nå
frem til Europa. Ghanas præsident opfordrede ungdommen til at
blive  og  opbygge  deres  lande.  I  takt  med,  at  vi  øger
levestandarden, vil dette fordre en ny økonomisk platform med
højere  energigennemstrømningstæthed  –  kernekraft.  Hussein
afsluttede sit foredrag ved at vise et natfoto af Afrika i



året 2015, og så Chance McGees vision af, hvordan det ville se
ud i 2050, under LaRouche-overskriften, »Det er fremtiden, der
bestemmer nutiden«.

Dernæst holdt Ghanas ambassadør en kort tale og bemærkede med
glæde  denne  understregning  af  Afrikas  industrialisering  og
erklærede, at hun var meget imponeret over det, kineserne nu
gør i Afrika, og over det, vi her fremlagde på vores seminar.
Et udskrift af hendes tale vil senere være tilgængeligt.

Herefter fulgte en livlig diskussion, som ikke blev optaget,
men vi vil senere skitsere de spørgsmål, der blev diskuteret.

Om aftenen blev der afholdt et sekundært seminar for Schiller
Instituttets  medlemmer.  Her  kom  Hussein  med  den  vigtige
bemærkning, at han vidste, at russernes intervention ville
transformere situationen i Syrien og føre til, at vore ideer
fik  mulighed  for  at  blive  udbredt  i  området,  hvilket  var
grunden til, at han tog initiativ til, at denne nye rapport
blev  udarbejdet.  Diskussionsperioden  er  inkluderet  i
optagelsen  (udlægges  snarest).

De to seminarer var resultat af en stor kampagne, der har
udbredt invitationen om specialrapporten, Kinas Bælte & Vej
Initiativ og Schiller Instituttets rolle, præsident Macrons
tale og LaRouches Fire Love, samt den danske oversættelse af
en særlig introduktion til rapporten, vidt og bredt til alle
ambassader  og  regeringer,  akademiske-,  erhvervs-  og
fagforeningskredse og offentligheden, og som omfattede kontakt
til professoren/parlamentsmedlemmet, der kom fra Østeuropa, og
opkald til ambassader. Interventionen i mødet i Dansk Institut
for  Internationale  Studier/Udenrigsministeriet,  der  er
rapporteret  andetsteds,  var  ligeledes  end  del  af
mobiliseringen.

På  begge  seminarerne  blev  LaRouchePAC’s  video-
undervisningsserier i henholdsvis LaRouches Økonomi (på dansk
her)  og den kommende undervisningsserie om Det Nye Paradigme
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annonceret for alle deltagere.

Schiller  Instituttets
spørgsmål på konferencen:
Magt og politik i Mellemøsten
og Nordafrika
arrangeret af Dansk Institut
for Internationale Studier og
Udenrigsministeriet
Schiller Instituttets medlemmer og partnere stiller spørgsmål
om den positive rolle, Kina spiller i Vestasien og Afrika, med
den Nye Silkevej (Bælte & Vej Initiativet) d. 31. januar 2018
ved et møde, arrangeret af Dansk Institut for Internationale
Studier (DIIS) og Udenrigsministeriet, med titlen “Magt og
politik i Mellemøsten og Nordafrika”. Se video:

Schiller  Institute  in  Denmark  intervention  at  Middle
East/North  Africa  conference

COPENHAGEN, Feb. 2, 2018 (EIRNS) – Members of the Schiller
Institute  Denmark  went  to  an  event  hosted  by  the  Danish
Institute  for  International  Studies  and  the  Ministry  of
Foreign Affairs on “New Trends in Power and Politics in the
Middle  East  and  North  Africa”  on  Jan.  31.  The  conference
speakers included the Danish foreign minister (who didn’t take
questions) and international and Danish think tank analysts.
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About 200 people attended the event, and it was live-streamed.
The main theme of the conference was that now there is an
unstable political vacuum in the area due to the end of the
neo-liberal world order. The Schiller Institute intervention
was  to  bring  the  potential  of  new  paradigm  into  the
discussion.  Two  of  the  Schiller  Institute  members  asked
questions calling for the USA and Europe to join the New Silk
Road, as Lyndon LaRouche has been calling for, and together
with China build up Africa and West Asia with a win-win spirit
as opposed to geopolitics, as French president Macron lately
called for. Our upcoming seminar on Extending the New Silk
Road to West Asia and Africa was also mentioned. (A woman from
the German Marshall Fund in the U.S. Said that the Chinese
investments were a great potential, but we have to see if we
can go along with what the political price tag may be, another
woman from the Carnegie Institute in Washington said that the
U.S. should not join the Silk Road, which was just to benefit
Chinese interests, but pick and choose what to participate
in.) One question was about why there was not more support in
the  U.S.  for  Trump’s  policy  to  cooperate  with  Russia  and
China, (a man from the Atlantic Council said that the problem
is that Russia is on a different page on Syria), and the last
question was about our campaign to end geopolitics, and which
group  of  investors  attached  most  conditions  to  their
investments,  the  Transatlantisists  or  the  Chinese.  Mehran
Kamrava answered, that the Chinese investments in the MENA
region were purely economically oriented.

NYHEDSORIENTERING  JANUAR

https://schillerinstitut.dk/si/2018/01/nyhedsorientering-januar-2018-macron-tilslutter-frankrig-nye-silkevej/


2018:
Macron  tilslutter  Frankrig
den Nye Silkevej
Nu må Danmark på banen af formand Tom Gillesberg:
Den franske præsident Emmanuel Macrons besøg i Kina 8.-10.
januar, hvor han annoncerede, at Frankrig vil samarbejde tæt
med  Kina  om  Xi  Jinpings  Bælte  og  Vej-Initiativ,  er  et
glædeligt og dramatisk skifte i international politik. For
første gang markerede en vestlig stormagt, tilmed et af de fem
permanente medlemmer af FN’s sikkerhedsråd, at man vil forlade
det  fejlslagne,  gamle,  vestlige  paradigme,  hvor  man  har
insisteret på en unipolær verdensorden med USA som verdens
politibetjent, der sikrer, at private finansielle interesser
med centrum i London og New York kan diktere, hvad der foregår
i verdensøkonomien. Hvem, der kan få udvikling og hvem, der
skal leve på tredje klasse. Kina har de seneste årtier formået
at løfte 700 mio. kinesere ud af dyb fattigdom og ønsker med
Bælte & Vej-Initiativet at gøre det samme muligt for resten af
verdens  nationer.  Det  anerkendte  Macron  og  erklærede,  at
Frankrig vil deltage i denne proces, særligt i Afrika, hvor
Kina er i gang med at udvirke infrastrukturelle mirakler, og
hvor Frankrig har en lang kolonihistorie og (mener Macron) en
forståelse for, hvad der rører sig blandt afrikanerne. Han
fremhævede,  at  man  ikke  må  gentage  kolonialismens
fejltagelser,  som  han  mente,  at  Frankrig  har  sin  del  af
ansvaret for, men have en inkluderende investeringspolitik,
hvor alle kan være med. …

 

Download (PDF, Unknown)

https://schillerinstitut.dk/si/2018/01/nyhedsorientering-januar-2018-macron-tilslutter-frankrig-nye-silkevej/
https://schillerinstitut.dk/si/2018/01/nyhedsorientering-januar-2018-macron-tilslutter-frankrig-nye-silkevej/
https://schillerinstitut.dk/si/2018/01/nyhedsorientering-januar-2018-macron-tilslutter-frankrig-nye-silkevej/
http://schillerinstitut.dk/si/wp-content/uploads/2016/10/nyhed1801-8-sider.pdf


Invitation  til  seminar  med
Hussein Askary,
medforfatter  af  Schiller
Instituttets nye
Specialrapport,  »Forlæng  den
Nye Silkevej
til Vestasien og Afrika«
Tiden er nu inde til, at Danmark, resten af Europa og USA
aktivt tilslutter sig Kinas Bælte & Vej Initiativ og tager del
i den økonomiske udvikling af Vestasien og Afrika. Dette ville
ligeledes være en konstruktiv respons til immigrationen fra
disse områder, såvel som også til terrorismen.

Schiller Instituttet og Executive Intelligence Review (EIR)
inviterer dig hermed til at deltage i et seminar med fokus på
vores nye rapport:

»Forlæng den Nye Silkevej til Vestasien og Afrika«

Dato: mandag, 5. februar, 2018

Tid. Kl. 19:00

Sted: Valby Kulturhus, lokale 3, 3. sal

Valgårdsvej 4-8

2500 Valby

(ved Valby Station)
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Fri entré.

(Mødet afholdes på engelsk; dansk tolkning er muligt.)

International gæstetaler: Hussein Askary, medforfatter af
rapporten;  koordinator  for  Vestasien  for  Schiller

Instituttet og EIR’s redaktør for arabiske anliggender.

 

 

 

 

Taler: Tom Gillesberg, formand for Schiller Instituttet i
Danmark; EIR’s bureauchef i Danmark og tidligere kandidat

til Københavns borgmester med sloganet, »København skal med i
den Nye Silkevej«.

 

 

 

 

 

Information:

Feride Istogu Gillesberg: 25 12 50 33 eller 35 43 00 33

Michelle Rasmussen: 53 57 00 51 eller 35 43 00 33 eller
si@schillerinstitut.dk

Om seminaret:
Kinas  Nye  Silkevejsprojekt  er  i  færd  med  at  frigøre  det
utrolige vækstpotentiale, der findes i Afrika og Vestasien.

mailto:si@schillerinstitut.dk


Dette seminar vil præsentere nogle af de væsentlige aspekter i
Schiller Instituttets nye rapport: »Forlæng den Nye Silkevej
til  Vestasien  (Mellemøsten)  og  Afrika:  En  vision  for  en
økonomisk renæssance«.

Rapporten forklarer projekter, der er foreslået, og dem, der
er under opførelse og kommer med forslag til et nyt niveau for
konnektivitet  og  økonomisk  infrastruktur  for  området.  Den
diskuterer ligeledes det nødvendige, videnskabelig-økonomiske
livssyn og de metoder til finansiering, der kræves for at
virkeliggøre disse programmer.

Den fremtidsvision for Sydvestasien og Afrika, der præsenteres
her, er af en helt anden karakter end noget, læseren har
modtaget fra de almene mediers eller tænketankes beskrivelser
af disse to områder.

Her følger et uddrag af introduktionen:

»Gennem Bælte & Vej Initiativet (BVI) tilbyder Kina resten af
verden  sin  knowhow,  erfaring  og  teknologi,  støttet  af  et
finansielt arsenal på $3 bio. Dette er en stor mulighed for
Vestasien og Afrika til at virkeliggøre drømmene fra æraen
efter  Anden  Verdenskrig,  drømme,  der  desværre  er  blevet
saboteret i årtier. Det dramatiske infrastrukturunderskud både
nationalt og interregionalt i Vestasien og Afrika kan, ironisk
nok, i dette nye lys anses for en stor mulighed. Selvom mange
andre industrinationer i Europa, Asien og de amerikanske lande
har  teknologiske  og  arbejdskraftkapaciteter  ligesom  dem  i
Kina, så mangler de visionen og den politiske vilje til at
anvende  disse  kapaciteter,  og  til  at  finansiere  deres
anvendelse. Eftersom Vestasien og Afrika i kombination er et
så strategisk vigtigt område for både Øst og Vest, er det
således et perfekt sted til at bringe kapaciteterne i verdens
nationer ind i et konkret projekt for fredeligt samarbejde og
udvikling.«

Schiller Instituttet og Executive Intelligence Review, samt



dets stiftere og internationale ledere, Lyndon LaRouche og
Helga Zepp-LaRouche, har ført kampagne for, at Europa og USA
aktivt  skal  tilslutte  sig  Bælte  &  Vej  Initiativet,  siden
dettes begyndelse i 2013. Schiller Instituttet har leveret de
fundamentale, konceptuelle principper, som blev udviklet efter
Berlinmurens fald og Sovjetunionens kollaps, der gav verden en
gylden  mulighed  for  fred  gennem  udvikling.  På  trods  af
afvisning fra den vestlige politiske og finansielle elites
side, så fortsatte vi med at føre en international kampagne
for dets vedtagelse.

I øjeblikket omfatter BVI’s økonomiske alliance 70 lande i
Asien, Afrika, Øst- og Sydeuropa, og Syd- og Mellemamerika.

Tiden er nu inde til, at Danmark, resten af Europa og USA
aktivt tilslutter sig Kinas Bælte & Vej Initiativ og tager del
i den økonomiske udvikling af Vestasien og Afrika. Dette ville
ligeledes være en konstruktiv respons til immigrationen fra
disse områder, såvel som også terrorismen.

I  denne  sammenhæng  vil  seminaret  også  udforske  den
internationale, strategiske betydning af den franske præsident
Macrons udtalelse, den 8. januar, om, at Frankrig fuldt og
helt vil gå sammen med Kina for at bygge den Nye Silkevej,
samt handle for at få hele Europa med om bord. Dette sender nu
chokbølger  igennem  hele  verden,  idet  det  repræsenterer  en
politisk vending. Macron sagde bl.a. i sin tale:

»Jeg mener, at det Nye Silkevejsinitiativ kan imødekomme vore
interesser,  Frankrigs  og  Europas,  hvis  vi  giver  os  selv
midlerne til virkelig at arbejde sammen. Silkevejene var trods
alt aldrig rent kinesiske … disse veje er altid fælles. Og,
hvis de er ruter, kan de ikke kun være ensrettede. De må gå
frem og tilbage. Jeg er således rede til at arbejde hen imod
de  annoncerede  mål.  Programmerne  for  veje,  jernbaner,
lufthavne, maritim og teknologi langs Silkevejene kan bibringe
respons  til  infrastrukturunderskuddet  …  At  gøre  vore
finansielle resurser fælles, offentlige såvel som private, til



projekter  på  tværs  af  grænser  kan  styrke  konnektiviteten
mellem Europa og Asien og videre endnu, til Mellemøsten og
Afrika … Det er op til Frankrig, og med Frankrig, op til
Europa at bidrage med sin egen forestillingsevne til dette
forslag, og at arbejde på det i de kommende måneder og år.«

Macron hyldede Kinas arbejde i Afrika og opfordrede Europa til
at  deltage  i  det,  som  en  konstruktiv  respons  til  sine
forbrydelser, begået i sin historie som kolonimagt i Vestasien
og Afrika. Vesten må overvinde den »ensidige imperialisme«,
som blev ført af Frankrig og andre europæiske magter i Afrika
og andre steder, og gå med i det nye paradigme.

Macrons tale har allerede skabt en ny geometri i Europa. Tre
dage  efter  talen  meddelte  EU’s  ambassadør  til  Kina,  Hans
Dietmar Schweisgut, at EU vil komme med et forslag til et
»udkast til en sammenkobling for det eurasiske kontinent«, der
skal sammenflettes med Bælte & Vej Initiativet.

Schiller Instituttet understreger, at tilslutningen til den
Nye Silkevej må gå hånd i hånd med en vedtagelse af Lyndon
LaRouches  Fire  Økonomiske  Love,  for  at  undgå  et  nyt
finanskrak,  værre  end  i  2008,  gennem  en  Glass/Steagall-
bankopdeling og en forøgelse af den nationale produktivitet
gennem  udstedelse  af  statslige  kreditter  til  moderne
infrastruktur og videnskabeligt og teknologisk fremskridt.

Vi  håber,  alle  vil  være  i  stand  til  at  deltage  i  dette
tankevækkende  seminar,  hvor  der  også  bliver  tid  til
diskussion.

Rapporten kan købes før eller på seminaret.

En  dansk  introduktion  til  rapporten  vil  ligeledes  være
tilgængelig.

En detaljeret indholdsfortegnelse og den engelske introduktion
til  rapporten  kan  ses  her:
http://schillerinstitut.dk/si/?p=22868

https://schillerinstitut.us3.list-manage.com/track/click?u=f485d51969f5e0606d167cb11&id=0417944a26&e=15d7343436


Se den korte version nedenfor.

Information til bestilling: The Schiller Institute’s Special
Report
Extending the New Silk Road to West Asia (Middle East) and
Africa:
A Vision of an Economic Renaissance

Af Hussein Askary og Jason Ross.

November, 2017, 246 sider. (A4-format)

Pris:

Afhentning: 375 DKK; almindelig post: 400 DKK; quick mail: 420
DKK. Elektronisk pdf: 200 DKK

Telefon 53 57 00 51; 35 43 00 33, si@schillerinstitut.dk

Betaling til Schiller Instituttet i Danmark:

Homebanking: 551-5648408

Giro: 564-8408

Eller købes kontant på, før eller efter seminaret.

 

Indholdsfortegnelse, kort version:

Preface
Introduction
Chapter 2: The Silk Road Reaches Africa
Chapter 3: The Economic Science behind the World Land Bridge

Chapter 4: Financing Regional and National Infrastructure
Chapter 5: Demography and Development
Chapter 6: Integration of West Asia with the New Silk Road
Appendix—Case  Study:  Syria’s  Reconstruction  Project  Phoenix
103
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Chapter 7: Africa — Transport Network Integration
A. The Nile Basin and East Africa
B. Southern Africa
C. West and Central Africa
Chapter 8: Africa — Water Resources Development
Chapter 9: To Power Africa, Go Nuclear!
Chapter 10: Africa — Food Security: Realizing Africa’s Vast
Agricultural Potential
Chapter 11: Africa in Space
Chapter 12: Conclusions and Recommendations
Chapter 13: Selection of Proposed Mega Projects in Africa

Homepages:
Dansk:       www.schillerinstitut.dk
English:      www.newparadigm.schillerinstitute.com
www.schillerinstitute.org
www.larouchepub.com
www.larouchepub.com/eiw

Andre sprog: Click here

Schiller Instituttet i Danmark:

Sankt Knuds Vej 11. kld., t.v., 1903 Frederiksberg C.

www.schillerinstitut.dk           si@schillerinstitut.dk

Frankrigs  præsident  besøger
Kina og går
med  i  Silkevejen  og  fælles
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projekter i Afrika.
Politisk  Orientering  med
formand
Tom  Gillesberg,  11.  jan.,
2018
Tom Gillesberg:

Velkommen til disse meget dramatiske tider, men også tider,
hvor, selv om man ikke rigtig kan føle det gennem den dækning,
vi ser i den danske presse og i det hele taget i pressen her i
den vestlige verden, så sker der ufatteligt meget. Der er i
løbet af Emmanuel Macrons besøg til Kina den 8.-10. januar; så
har de tektoniske plader under verden simpelt hen flyttet sig.
Og de, der kender noget til den slags, ved, at når det sker,
så er det ikke bare et jordskælv, der udløses, så er det mange
jordskælv, der udløses; måske kommer der ét lige bagefter, men
når de store plader flytter sig, så skal de store jordmasser
ovenover på et eller andet tidspunkt også til at have udløst
de spændinger, der nu er kommet i jordskorpen. Det giver så
efterfølgende meget store konsekvenser. Det kan godt være, det
tager lidt tid; det sker ikke øjeblikkeligt, men det kommer
til at ske.

Derfor vil jeg, bare for, at vi kan få dette nye ind, denne
meget store udvikling, der er sket, begynde med at dække lidt
af den tale, som Frankrigs præsident holdt i Xi’an i Kina her
8. januar, da han indledte sit tredages besøg, fordi det også
er en tale, der er ekstremt unormal i disse tider; for det
første  er  det  et  af  de  permanente  medlemmer  af  FN’s
Sikkerhedsråd, den franske præsident, der holder det; samtidig
er det også en refleksion over, hvad der har været galt i den
franske politik, i EU’s politik, i Vestens politik, og som
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ellers er noget vi ikke ser …

Hør hele Tom Gillesbergs analyse:

 

Hør diskussionen her:

lydfil:

https://soundcloud.com/si_dk/frankrigs-praesident-besoger-kina
-og-gar-med-i-silkevejen-og-faelles-projekter-i-afrika

 

Danmarks førende pressebureau
sætter  fokus  på  Macrons
udtalelser om,
at  Silkevejen  bør  være  et
fælles  kinesisk-europæisk
projekt
København, 8. jan., 2018 – Med en understregning af Helga
Zepp-LaRouches udtalelse om, at Macrons besøg til Kina vil
forårsage et positivt, internationalt chok, udgav det danske
Ritzaus  Bureau  en  historie,  der  er  blevet  gengivet  i  den
danske presse, med titlen, »Frankrigs præsident: Kinas nye
silkevej går begge veje«. Indledningen lyder: »Under sit besøg
i Kina hylder Frankrigs leder et gigantisk projekt, der vil
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forbinde Kina, Europa og Afrika.« Artiklen er for det meste
entusiastisk  og  skæmmes  kun  af  to  reminiscenser  af  en
geopolitisk  analyse.

(Danske/svenske læsere kan læse den oprindelige artikel ved at
Google på titlen, »Frankrigs præsident: Kinas nye silkevej går
begge veje«.)

Danmark  behøver  LaRouches
handlingsplan
inden nyt finanskrak.
RADIO SCHILLER, 8. jan., 2018
https://soundcloud.com/si_dk/danmark-behover-en-handlingsplan-
inden-nyt-finanskrak

Seneste politiske analyse v/ formand Tom Gillesberg

POLITISK ORIENTERING den 27.
december 2017:
Vil Trumps tale til nationen
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30. januar 2018 indlede en ny
æra?
Video:

Lyd:

Meddelelse:  Tom  Gillesberg
holder Radio Schiller onsdag,
27. dec.
Tom Gillesberg holder Radio Schiller onsdag, 27. dec.

Her  på  hjemmesiden  er  vi  tilbage  1.  januar,  2018.  Vi
anbefaler, du følger med på LaRouche PAC’s webside for de
vigtigste opdateringer: https://larouchepac.com/

Godt Nytår!

Vestligt  vanvid:  Bitcoins’
storhed og fald
23.  dec.,  2017  –  Millioner  af  naive  eller  blot  grådige
investorer er blevet narret ind i »bitcoins«, en Internet-
spekulationsbegivenhed,  der  skal  forestille  at  være  en
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»alternativ valuta« til dollaren, men som ikke har forbindelse
til nogen virkelighed – ud over et vist antal computere og de
mennesker,  der  bruger  deres  keyboard  til  spekulation.  Og
virkeligheden er ikke til fordel for bitcoins: I går tog deres
»markedsværdi« et styrtdyk på 30 % og standsede ved omkring
10.000 stykket. Tidligere på ugen stod den til $20.000. Andre
cyber-valutaer som e Bitcoin Cash, Ethereum eller Ripple blev
trukket med ned i hængedyndet.

Blot her den 18. dec. advarede Danmarks nationalbankdirektør,
Lars Rode, borgerne i et radiointerview: »Hold jer væk fra
det,  det  er  dødeligt!«  Spekulationsmarkedsmisbrugere  såsom
Neil Wilson fra mæglerfirmaet ETX Capital nægter imidlertid at
tage ved lære, men nedspiller i stedet fredagens krak: »Det er
for tidligt at ringe med klokkerne til begravelse. Det ser
mere ud til, at tiden er inde til at få nogle ekstra gevinster
og bruge pengene på en særlig festlig jul.« Det kan man da
godt gøre; men så er der måske ikke flere penge tilbage til
selve begravelsen om få dage. Og: Ethvert stormløb væk fra
bitcoins og til at få ægte dollars ud af dem, vil udløse det
store krak.

Det er interessant at bemærke, at fremtrædende modstandere af
Glass-Steagall spiller en ledende rolle i promoveringen af
Bitcoin-vanviddet: For eksempel er i Tyskland og Europa ingen
anden end Frank Schäffler, tidligere finanspolitisk talsmand
for de Frie Demokrater (FDP), direktør for Bitcoin Europe SE,
en af de store spillere i dette marked for virtual reality.

Danske  Berlingske  Tidende

https://schillerinstitut.dk/si/2017/12/danske-berlingske-tidende-offentliggoer-historien-lagde-obamas-embedsmaend-skumle-planer-trump/


offentliggør historien,
»Lagde  Obamas  embedsmænd
skumle planer mod Trump?«
København, 20. dec., 2017 – I en kronik i Berlingske Tidende
rapporterer journalist Bent Blüdnikow, tilhænger af Trump og
Netanyahu, om de seneste skandaler om Robert Mueller, Peter
Strzok og Bruce Ohr. Indledningen lyder: »Sensationelle nye
afsløringer  i  USA  tyder  på,  at  præsident  Obamas  ledende
embedsmænd i FBI og Justitsministeriet lagde planer, så Trump
ikke  skulle  vælges  og  han  derefter  skulle  væltes  med  en
slibrig rapport«.

Efter at have refereret til det skumle dossier, skrevet af
Christopher Steele og betalt af Fusion GPS, og til, at der
ikke  fandtes  noget  bevis  for  disse  beskyldninger,  skriver
Blüdnikow:

»Nu synes oplysninger at vise, at Steele-rapporten alligevel
blev benyttet af Obamas venner i FBI og Justitsministeriet til
at  iværksætte  aflytning  af  Trump  og  hans  folk.  De  nye
oplysninger er nok til, at vigtige borgerlige medier mener, at
Obamas  embedsfolk  både  før  og  efter  valget  af  Trump
modarbejdede ham. Der er en voksende fornemmelse af, at en
Trump-opposition eksisterede både i FBI og Justitsministeriet,
og  at  den  undersøgelse,  som  Robert  Mueller  leder  for  at
klarlægge, om Trump-staben havde intriger gående med Rusland,
er politisk inficeret.«

Efter  at  citere  amerikanske  mediekilder,  fortsætter  han,
»Sager  myldrer  frem,  der  synes  at  vise,  at  Trump  skulle
standses  og  Hillary  Clintons  sag  fremmes«.  Blüdnikow
rapporterer  om  de  seneste  afsløringer  omkring  FBI’s  Peter
Strzok: at han var central i undersøgelserne af Hillary og
Trump; var inde over Steele-rapporten og var den, der ændrede
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ordlyden  af  Hillarys  e-mails,  så  hun  ikke  blev  kriminelt
tiltalt  for  sin  skødesløshed.  Han  citerer  dernæst  Strzoks
tekstbeskeder med Lisa Page, og han ender med at citere, at
»Mistanken er, at Strzok med sine stærke antipatier også var
den, der fremmede Steele-rapporten og sørgede for, at Hillary
ikke blev tiltalt«.

Næste  afsnit  handler  om,  at  Muellers  kommission  har  fået
problemer, fordi mange af dens jurister har vist sig at være
økonomiske bidragsydere til Hillarys kampagne, inkl. Andrew
Weismann,  tidligere  ansat  i  Justitsministeriet,  der  på
ukorrekt  vis  støttede  den  fungerende  justitsminister  Sally
Yates’ afvisning af at gennemføre Trumps immigrationsforbud
fra visse lande.

Så er der historierne om Bruce og Nellie Ohr: at Bruce Ohr var
en gammel ven til Christopher Steele, og at de havde møder,
før dossieret blev en del af FBI’s efterforskning. Nellie Ohr
arbejdede  for  Fusion  GPS,  der  betalte  for  rapporten.
»Mistanken  er,  at  Steele-rapporten,  som  altså  spillede  en
mulig  afgørende  rolle  for  FBI’s  og  Justitsministeriets
mistanke mod Trump og hans stab, blev fremmet af medarbejdere,
der modarbejdede Trump.«

»Disse og andre sager har fået borgerlige medier til at kræve
en kritisk granskning af FBI, Justitsministeriet og Muellers
kommission.« Kronikken slutter med relevante citater fra Wall
St. Journal og National Review.

Muellers  og  Londons

https://schillerinstitut.dk/si/2017/12/muellers-londons-undergravende-virksomhed-vanskeligheder-tid-udviklingerne-hastigt-kommer-frem-dagens-lys/


undergravende
virksomhed  er  i
vanskeligheder
–  Dette  er  en  tid,  hvor
udviklingerne hastigt
kommer frem for dagens lys
Leder fra LaRouche PAC, USA, 19. dec., 2017 – I Washington,
D.C., i dag, uddelte et hold af frivillige et trykt eksemplar
af  LaRouche  PAC’s  Særlige  Undersøgende  Rapport,  »Robert
Mueller er en umoralsk, juridisk morder: Han vil gøre sit job,
hvis  I  giver  ham  lov«,  til  alle  100  senator-kontorer  på
Capitol Hill og relevante komiteer. Dette sker midt i en bølge
af afhøringer og erklæringer i Kongressen om, hvorvidt et
netværk mellem Justitsministeriet, FBI og britisk efterretning
er skyldigt og hen over de seneste par år har handlet for at
forsøge at ødelægge Donald Trumps kandidatur, og i særdeleshed
hans  præsidentskab,  og  for  at  forhindre  ethvert  initiativ
generelt for, at USA kan have produktive udenrigsrelationer
med Rusland, Kina og andre for at skabe en dybtgående stigning
i den amerikanske økonomi.

Andrew McCabe. Denne FBI-vicedirektør er fremtrædende blandt
dem, der undergraver. I dag blev han tilsagt til møde for
Husets Efterretningskomite for at stå til ansvar for sine
mange forseelser i løbet af det seneste år. Senator Charles
Grassley (R-IA), formand for Senatets Juridiske Komite, sagde
i går meget ligefremt, at McCabe burde gå: »han burde blive
skiftet ud«. Grassley sagde, dette var et job for FBI-direktør
Christopher Wray.

Debbie Wasserman Schultz. Dette kongresmedlem (D-FL) var leder
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af Demokraternes Nationalkomite (DNC) i den periode, hvor DNC
kommissionerede  det  Washington,  D.C.-baserede  firma,  Fusion
GPS, til at smide skidt på Trump, hvilket job blev givet til
»eks«-britisk  efterretningsagent,  Christopher  Steele.
Wasserman Schultz blev tilsagt til at stå til ansvar for dette
i går, for Husets Efterretningskomite.

Michael Sussman. Denne advokat handlede for at foretage DNC-
betalinger  til  firmaet  Fusion  GPS,  der  igen  betalte  den
London-baserede  Steele  for  det  beskidte  dossier,  han
forfattede.  Sussman  var  tilsagt  til  møde  for  Husets
Efterretningskomite  i  går,  for  at  besvare  spørgsmål.

Bruce  Ohr.  Denne  degraderede,  tidligere  associerede
vicejustitsminister udførte operationer sammen med briterne og
Fusion GPS, udover, at hans hustru også arbejdede for dette
firma i 2016. Hans fremmøde for Senatets Efterretningskomite
er netop blevet udsat fra i går og til senere på ugen, fordi
Komiteen  netop  er  kommet  i  besiddelse  af  nye,  relevant
beviser. Og der er endnu flere, mindre betydningsfulde vidner.

Vi  befinder  os  på  et  stadium,  hvor  mønstret  af  ulovlige,
umoralske handlinger er åbenlyst. Selv i Europa bliver dette
nu dækket. Den danske avis, Berlingske Tidende, havde i denne
uge en artikel om skandalen, med overskriften, »Lagde Obamas
embedsmænd skumle planer mod Trump?«; og med indledningen,
»Sensationelle nye afsløringer i USA tyder på, at præsident
Obamas ledende embedsmænd i FBI og Justitsministeriet lagde
planer, så Trump ikke skulle vælges og han derefter skulle
væltes med en slibrig rapport«.

For USA, er det selve den forfatningsmæssige regering, der
står på spil. Dette er en tid, hvor udviklingerne hastigt
kommer frem for dagens lys, og hvor mange af disse afsløringer
er blevet iværksat af LaRouche-bevægelsen og kan bruges til
endelig at stoppe de fjendtlige operationer og bane vejen for
at afslutte den gamle æra med økonomisk nedgang og geopolitik.



I dag kom der erklæringer fra Rusland og Kina om at gøre netop
dette, i respons til Det Hvide Hus’ offentliggørelse i går af
den nye »Nationale Sikkerhedsstrategi« (som var kommissioneret
af Kongressen). Det 68 sider lange dokument er for det meste
opvarmede formuleringer fra det Gamle Paradigme, og som, som
det erklærer, fremlægger måder, hvorpå USA kan »lykkes i det
21. århundredes geopolitiske konkurrence«.

Den kinesiske ambassade i Washington, D.C. opfordrede USA til
at opgive en sådan »forældet tankegang«. Win-win-relationer er
dagens  orden.  »Den  kinesiske  side  er  villig  til  at  have
fredelig sameksistens med alle lande i verden, inklusive USA,
på basis af gensidig respekt.«

I  dag  kom  der  10.000  eksemplarer  frisk  fra  pressen,  af
LaRouche PAC’s rapport om politikken, »LaRouches Fire Love: De
fysisk-økonomiske principper for USA’s økonomiske genrejsning
– Amerikas fremtid på den Nye Silkevej«.

(Rettelse: Til abonnenter af Alert: Henvisningen i mandagens
Alert til NDI (National Democratic Institute) var forkert; der
skulle have stået, DNI (Director of National Intelligence,
dvs., Clapper).

Foto: Tidligere præsident George W. Bush taler til medierne
under en rundtur i FBI’s Hovedkvarter sammen med tidligere
direktør Robert Mueller (venstre) og tidligere justitsminister
John Ashcroft. 2. sep., 2001.

EU  øger  sit  militærforsvar:

https://schillerinstitut.dk/si/2017/12/eu-oeger-sit-militaerforsvar-hvem/


Mod hvem?
12.  dec.,  2017  –  Forsvarsministre  fra  EU-medlemsstaters
regeringer gav i går grønt lys i Bruxelles for en fælles
»forsvarsunion«, der er udformet til at forstærke koordinering
inden for indkøb, effektiv planlægning, forskning og udvikling
og udveksling af militære efterretninger. Danmark tilslutter
sig  ikke  aftalen,  og  det  gør  Malta,  der  ikke  ønsker  at
forpligte sig til øgede forsvarsudgifter, som det forudses af
EU, heller ikke. U.K. er under alle omstændigheder ikke en del
af  det,  eftersom  det  forlader  EU.  Af  de  i  alt  28  EU-
medlemsstater er således kun 25 en del af forsvarsunionen.

Der nævnes ingen konkret fjende, men der er næppe tvivl om, at
Rusland er det land, EU-25 hævder, de forsvarer sig imod. På
EU-topmødet, der finder sted om et par dage, vil sanktioner
mod Rusland over spørgsmålene om det østlige Ukraine og Krim
sandsynligvis blive forlænget og bekræftet. Den anden fjende
er  flygtninge,  der  forsøger  at  komme  til  Europa  over
Middelhavet – hvor EU ønsker at øge sin flådeafpatruljering
for  at  skærme  kontinentet  mod  »uønskede«  immigranter  fra
Afrika,  Sydvest-  og  Sydasien.  Flygtningespørgsmålet  er
ligeledes på dagsordenen på et særskilt møde mellem EU/FN og
den Afrikanske Union i Bruxelles den 14. dec., og som er
sammenkaldt for at drøfte, hvordan afrikanske lande kan tage
deres flygtninge tilbage med assistance fra EU/FN.

Næste  begivenhed:  KV2017
– Tid: tirsdag 21. nov. hele
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dagen – 
Sted:  Ved  stemmeurnerne
– Nødvendig handling:
Stem på Schiller Instituttets
Venner
Husk I kan stemme på Schiller Instituttets Venner i København,
Brøndby,  Aarhus  og  Randers  og  til  regionsvalg  i  Region
Hovedstaden og Region Midtjylland.

Se alle vore opstillede kandidater http://sive.dk/

Se vort valgprogram. 

Et godt valg for Danmark!

Valgmøde  /  Politisk
Orientering 16. nov.:
Trumps  Asientur  og  det
historiske besøg til
Kina  åbner  døren  til  ny
international orden.
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Se også del II og III
Tom Gillesberg: »Velkommen til sidste møde, inden folk skal
til  stemmeurnerne  til  både  kommunal-  og  regionalvalg;  og
dermed, specielt her i København, og i Aarhus, Randers og
Brøndby, har chancen for faktisk at føle, man kommer på den
rigtige side af historien, og det er meget få forundt. Her i
København kan man stemme på enten mig eller en af de andre
kandidater fra Schiller Instituttets Venner. Det samme kan
man, hvis man befinder sig i Region Hovedstaden, og som sagt;
man kan det i Aarhus, Brøndby og Randers (og dermed altså også
i Region Midtjylland) ved regionsvalget.

Det er en helt unik chance, for, gennem at stemme på Schiller
Instituttets Venner og stemme på det budskab, vi har om, at,
nu skal vi altså med i Den Nye Silkevej, så har man mulighed
for ligesom at få sendt budskabet, at ’vi accepterer ikke den
totale mørklægning, der er af virkeligheden; vi accepterer
ikke,  at  vi  skal  diskutere  ligegyldige  ting,  mens  vores
skæbne, så at sige, er i gang med at blive bestemt’.

Netop  nu  står  vi  med  det  afgørende  valg;  at  Danmark  –
København, Aarhus, det hele – skal, sammen med Europa og USA
for den sags skyld, vælge at gå med i det nye paradigme, som
repræsenterer fremtiden for menneskeheden her på Jorden. Det
er, hvad den Nye Silkevej repræsenterer. …«

Hør mere:

Del II:

 

Del III:

 

https://schillerinstitut.dk/si/2017/11/trumps-asientur-historiske-besoeg-kina-aabner-doeren-ny-international-orden/


Se vores Valgprogram
Lydfil:

https://soundcloud.com/si_dk/trumps-asientur-og-det-historiske
-besog-til-kina-abner-doren-til-ny-international-orden

 

https://soundcloud.com/si_dk/diskussion-efter-nyhedsorienterin
g

Valgmøde med Tom Gillesberg,
tors.  16.  nov.  kl.  19,  i
København

på vores kontor, Skt. Knuds Vej 11,
kld. t.v., 1903 Frederiksberg.

kom og deltag i diskussionen, eller
vær med over Skype/telefon: ring 53
57 00 51.

Inden nyt finanskrak: København / Danmark
skal med i Den Nye Silkevej! 
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Valgmøde den 10. nov. med Tom
Gillesberg
og Helga Zepp-LaRouche,
Del I og nu også Del II

Del I:

Se  Tom  Gillesbergs  åbningstale  her,  og
Helga Zepp-LaRouches tale her.
 

Del II:

 

 

Arven  efter  Friedrich
Schiller og
Schiller  Instituttet  i  Xis
Nye Silkevejs

https://schillerinstitut.dk/si/2017/11/valgmoede-10-nov-tom-gillesberg-helga-zepp-larouche-del-ogsaa-del-ii/
https://schillerinstitut.dk/si/2017/11/valgmoede-10-nov-tom-gillesberg-helga-zepp-larouche-del-ogsaa-del-ii/
https://schillerinstitut.dk/si/2017/11/valgmoede-10-nov-tom-gillesberg-helga-zepp-larouche-del-ogsaa-del-ii/
https://schillerinstitut.dk/si/2017/11/valgmoede-10-nov-tom-gillesberg-helga-zepp-larouche-del-ogsaa-del-ii/
http://schillerinstitut.dk/si/?p=22505
http://schillerinstitut.dk/si/?p=22517
https://schillerinstitut.dk/si/2017/11/arven-friedrich-schiller-schiller-instituttet-xis-nye-silkevejs-konfutsianske-koncept-dag-helga-zepp-larouches-tale-schiller-instituttets-venners-valgmoede-koebenhavn-10-nov-2/
https://schillerinstitut.dk/si/2017/11/arven-friedrich-schiller-schiller-instituttet-xis-nye-silkevejs-konfutsianske-koncept-dag-helga-zepp-larouches-tale-schiller-instituttets-venners-valgmoede-koebenhavn-10-nov-2/
https://schillerinstitut.dk/si/2017/11/arven-friedrich-schiller-schiller-instituttet-xis-nye-silkevejs-konfutsianske-koncept-dag-helga-zepp-larouches-tale-schiller-instituttets-venners-valgmoede-koebenhavn-10-nov-2/
https://schillerinstitut.dk/si/2017/11/arven-friedrich-schiller-schiller-instituttet-xis-nye-silkevejs-konfutsianske-koncept-dag-helga-zepp-larouches-tale-schiller-instituttets-venners-valgmoede-koebenhavn-10-nov-2/


konfutsianske koncept i dag.
Helga Zepp-LaRouches tale til
Schiller Instituttets Venners
Valgmøde
i København, 10. nov., 2017
Så der er mange punkter, hvor vi kan sige, »Lad os gå tilbage
til vore bedste traditioner, og så vil vi finde ud af, at
Europas klassiske perioder, og Kinas konfutsianske tradition
og andre landes klassiske perioder virkelig skaber grundlaget
for en ny renæssance.

Jeg mener, vi befinder os ved et utroligt, historisk øjeblik,
og  vi  bør  erindre  os  Friedrich  Schillers  ord,  »Et  stort
øjeblik bør ikke finde et lille folk«. Så lad os forsøge at
løfte vort folk op til at tænke stort, tænke smukt, blive
skønne  sjæle,  skabe  grundlaget  for,  at  alle  børn  kan  få
mulighed for at blive genier. Og at det ligger inden for vores
viljes mulighed at gøre det, og derfor er Toms kampagne og de
andre medlemmer af Schiller Instituttet så absolut vigtig, og
at vi bør være glade for, at Schiller Instituttet eksisterer i
Danmark og skaber en mulighed for alle danskere til at gå med
i dette utrolige, historiske øjeblik og skabe en bedre verden
for os alle.

Download (PDF, Unknown)
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Tom  Gillesbergs  tale  på
Schiller Instituttets Venners
Valgmøde, 10. nov., 2017
Det,  vi  besluttede  at  gøre  her  fra  Schiller  Instituttets
Venners side, hvor vi stiller op her i København, og også i
Brøndby,  Aarhus  og  Randers,  var  at  tage  disse  større
spørgsmål,  som  virkelig  er  det,  der  kommer  til  at  afgøre
fremtiden, og forsøge at bringe dem frem i den offentlige
debat;  forsøge  at  bryde  igennem  den  mørklægning  af
virkeligheden,  der  alt  for  længe  har  fundet  sted  her  i
Danmark, såvel som også i Europa og i vid udstrækning i USA;
og forsøge, i denne konsensus om politikker, der ikke virker,
at introducere, præsentere folk for et glimt ind i det nye
paradigme, som findes derude i verden med Kinas Bælte & Vej
Initiativ som drivkraft, men ikke kun som et kinesisk program;
men  dette  omfatter  allerede  omkring  100  nationer  i  hele
verden, og så grundlæggende set lægge det frem på bordet og
sige,  dette  er  beslutningen,  dette  er,  hvad  Danmark,  og
København, selvfølgelig, også må blive en del af.

Tom Gillesberg, kandidat til borgmesterpost i København og
regionsråd  i  region  Hovedstaden  for  Schiller  Instituttets
Venner; formand for Schiller Instituttet i Danmark:

God eftermiddag og velkommen til alle, der kunne komme til
denne særlige begivenhed; særlig i den forstand, at vi blander
forskellige  kategorier  her,  idet  vi  både  har  inviteret
ambassadediplomater  til  at  komme  og  være  med  i  vore
diskussioner om det, vi i den danske valgkampagne præsenterer,
her i København; men som også er omfattet i det globale,
overordnede spørgsmål, der netop nu ligger foran os; nemlig,
hvordan tackler vi sammen verden? Det faktum, at vi står over
for nye, desperate tider i den finansielle verden, i form af
et krak, der vil blive værre end det, vi så i 2007-08; men
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samtidig står vi også over for muligheder for menneskeheden,
som er ekstremt spændende.

Det,  vi  besluttede  at  gøre  her  fra  Schiller  Instituttets
Venners side, hvor vi stiller op her i København, og også i
Brøndby,  Aarhus  og  Randers,  var  at  tage  disse  større
spørgsmål,  som  virkelig  er  det,  der  kommer  til  at  afgøre
fremtiden, og forsøge at bringe dem frem i den offentlige
debat;  forsøge  at  bryde  igennem  den  mørklægning  af
virkeligheden,  der  alt  for  længe  har  fundet  sted  her  i
Danmark, såvel som også i Europa og i vid udstrækning i USA;
og forsøge, i denne konsensus om politikker, der ikke virker,
at introducere, præsentere folk for et glimt ind i det nye
paradigme, som findes derude i verden med Kinas Bælte & Vej
Initiativ som drivkraft, men ikke kun som et kinesisk program;
men  dette  omfatter  allerede  omkring  100  nationer  i  hele
verden, og så grundlæggende set lægge det frem på bordet og
sige,  dette  er  beslutningen,  dette  er,  hvad  Danmark,  og
København, selvfølgelig, også må blive en del af.

I  dag  er  også  en  særlig  dag,  den  10.  november;  det  er
Friedrich Schillers fødselsdag, den berømte tyske, men også
universelle digter, »Frihedens Poet«, som han også kaldes, og
efter hvem vi har vores navn, Schiller Instituttet, og som
også reflekteres i Schiller Instituttets Venner. Schiller var
en meget enestående filosofisk person, der i sig også havde
stor passion og stor kærlighed til menneskeheden, og ikke kun
til sin egen nation. Han havde denne idé, at man både kan være
patriot for sin nation og samtidig en verdensborger, og at de
to ikke bør være en modsigelse.

Så jeg mener, der er meget passende, før vi om lidt skal høre
Helga Zepp-LaRouche online – jeg introducerer Helga, når vi
kommer dertil – og senere vil jeg, og andre kandidater fra
Schiller Instituttets Venner, diskutere kampagnen; men før vi
kommer til det, mener jeg, det er passende, at vi får nogen
skønhed. I har måske set, at én af de ting, vi har forsøgt at
introducere  i  denne  kampagne,  er  spørgsmålet  om  klassisk



kultur; spørgsmålet om at give alle børn adgang til klassisk
kultur;  at  alle  børn  burde  lære  at  synge,  spille  et
instrument, være med i et orkester og gøre denne fantastiske
kultur til deres egen. Og det er sådan, man får virkelige
renæssancer.

Så, for at introducere denne meget smukke del af menneskets
aktivitet, klassisk musik, vil vi indlede med to arier fra
Shakespeares  skuespil  Othello,  sat  til  musik  af  Verdi  i
operaen Othello, som er et skuespil og en opera, alle burde se
med jævne mellemrum for at blive mindet om, hvordan historien
fungerer; mindet om, hvordan det var en tradition i Venedig,
men i dag er en tradition i London, at spille folk ud mod
hinanden således, at folk, som det var meningen, skulle leve
sammen i perfekt harmoni med hinanden og udvikle hinanden og
elske hinanden; hvis der så er en tredje stemme, der stikker
til dem og skaber jalousi mellem dem og spiller dem ud mod
hinanden, så kunne det, der skulle have været et frugtbart
samarbejde, meget nemt blive til strid og krig og ødelæggelse
og død. Og dette er præcist, hvad Shakespeare, men også Verdi,
ønskede at vise med denne opera, hvor den onde Jago virkelig
demonstrerer  sine  mesterlige  evner  i  ødelæggelsen  af
Desdémones og Othellos lykkelige forening. Disse to arier er
mod slutningen; den første er, da Desdémone sidder på sin
sengekant og er bange for, hvad der næst vil ske, for Othello
har bedt hende tage sin bryllupskjole på, og hun har bange
anelser om, hvad der vil ske. Den anden arie er ’Ave Maria’,
som er der, hvor hun beder sin bøn, og jeg mener, det også er
meget passende, for netop nu har vi et så opportunt øjeblik
for menneskeheden, for vi må have den ånd, som Verdi her
præsenterer, hvor vi virkelig tager hele verden ind i vore
hjerter, både den nuværende og fremtidige menneskehed.

Jeg vil gerne bede Lena Malkki [sopran, Sverige] synge og
Dominik Wizjan [pianist, Polen] akkompagnere på klaver, disse
to meget smukke arier.

[Lyt: 7:45 min]



Tom: Mange tak, Lena og Dominik.

Jeg mener dette, er en passende introduktion til det, der
kommer nu. Vi har, som I ser, Helga parat online, og jeg vil
blot sige et par ord for at introducere hende.

Hvis I ikke allerede kender hende, vil jeg foreslå, at I
googler hende og finder en masse af hendes skrifter, for de er
derude[1], for hun er en meget inspirerende kraft, men hun er
også meget intimt knyttet til den proces, der netop nu finder
sted i Kina og internationalt, og som kendes som Bælte & Vej
Initiativet.

Helga stiftede Schiller Instituttet i 1984, men var allerede
inden  da  meget  politisk  aktiv.  Hun  var  én  af  lederne  i
LaRouche-bevægelsen og blev mere udtrykkeligt leder, da hun i
1977 giftede sig med Lyndon LaRouche, og hun har siden da
været drivkraften i en masse projekter for at forandre verden.
Hun er også meget nært, personligt knyttet til Kina, da hun
rejste  til  Kina  som  ung  journalist  og  så  ting  i
Kulturrevolutionens mørke tid, og i takt med, at der opstod
nye muligheder, var hun i 1970’erne sammen med Lyndon LaRouche
en  førende  kraft  i  at  skabe  en  ny,  retfærdig,  økonomisk
verdensorden,  også  sammen  med  Den  Alliancefri  Bevægelse  i
1970’erne. Da der, i 1989 med Berlinmurens fald, opstod en
mulighed for at få en helt ny verden, grundlæggende set, men
også en helt ny, strategisk situation i Europa, var hun meget
aktiv i at forsøge at ændre dynamikken; først, og også sammen
med Schiller Instituttet, var hun en ledende kraft i en masse
konferencer  for  at  forsøge  at  få  en  massiv  udvikling  af
Europa, fra Centraleuropa og mod øst, og dette blev i stigende
grad saboteret, kan man sige, af de gamle magter. Hun var
dernæst en førende stemme i at forvandle dette projekt til
Verdenslandbroen;  og  Helga  rejste  meget  til  Kina  for  at
understrege  nødvendigheden  af  denne  Verdenslandbro,  for  at
forbinde Kina med Europa gennem infrastrukturkorridorer, det,
hun også kaldte Den Nye Silkevej, og af denne grund blev hun i
Kina kendt som Silkevejslady’en. Der skete dernæst det, at det



på dette tidspunkt blev delvist stoppet pga. krisen i Asien i
1997, men med krisen, der kom i 2008, gjorde Kina noget helt
andet end det, der foregik i Europa og USA, og de ændrede
politikken og begyndte massivt at transformere den kinesiske
politik med udvikling af infrastruktur, og de lod det ikke
være godt med det, med at løfte 700 mio. kinesere ud af dyb
fattigdom; men i 2013 initierede Xi Jinping også politikken
med  Bælte  &  Vej  Initiativet  for  at  sprede  denne  politik
internationalt.

Så Helga er blevet en meget citeret person og en hyppig gæst i
de kinesiske medier, hvor hun taler om disse spørgsmål. Hun
var også i Beijing, hvor hun var inviteret som repræsentant
for Schiller Instituttet til Bælte & Vej Forum, der fandt sted
i maj måned i Beijing, som en del af konferencens indbudte
tænketanke.

Vi er meget glade for at høre hendes stemme her og høre hende
præsentere,  hvad  det  egentlig  er,  vi  mener  med  vore
valgplakater, hvor vi siger, at Danmark – København og Danmark
og Europa – bør tilslutte sig Bælte & Vej Initiativet / Den
Nye Silkevej. Så vi er meget glade for at have dig med os,
Helga, og høre, hvad du kan fortælle os.

Min. 24:05.

(Engelsk udskrift af Helgas indlæg)

[1] Se engelsk: http://newparadigm.schillerinstitute.com/

dansk: http://schillerinstitut.dk/si/
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Hvorfor  »Schiller
Instituttet«?
Om Konfutses og Schillers
æstetiske  opdragelse  af
mennesket.
Helga  Zepp-LaRouches  budskab
i anledning
af  Schillers  fødselsdag  10.
nov., 2017

Tom Gillesberg: … Hvis Schiller var her i
dag, hvad mener du så, han ville bidrage
med, og hvad kan vi bruge Schiller til i
dag?

Helga  Zepp-LaRouche:  Jeg  mener,  at
Schiller  ville  være  meget  glad,  for
grunden  til,  at  Schiller  Instituttet
hedder Schiller Instituttet …  jeg har
altid  ment,  at  Friedrich  Schillers
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menneskebillede var det mest ædle: Ideen
om, at alle mennesker kan blive skønne
sjæle.
Leder,  Schiller Instituttet og LaRouche PAC, 11. nov., 2017 –
Følgende er et svar, Helga Zepp-LaRouche gav på et spørgsmål,
stillet af formand for Schiller Instituttet i Danmark, Tom
Gillesberg,  under  diskussionen,  der  fulgte  efter  Helgas
briefing til Schiller Instituttets Venners valgarrangement i
København, 10. nov.

Hendes  svar  udgør  hendes  lykønskningsbudskab  til
festlighederne 11. nov. i anledning af Schillers fødselsdag.

Tom Gillesberg: Da vi begyndte mødet, Helga, kommenterede jeg
det faktum, at det i dag er Friedrich Schillers fødselsdag
[10. nov. 1759 – 9. maj 1805]. Så jeg mener, det er meget
passende at tænke over dette. Og jeg vil gerne spørge dig,
Helga: Hvis Schiller var her i dag, hvad mener du så, han
ville bidrage med, og hvad kan vi bruge Schiller til i dag?

Helga Zepp-LaRouche: Jeg mener, at Schiller ville være meget
glad, for grunden til, at Schiller Instituttet hedder Schiller
Instituttet – jeg kunne have en indsats for at etablere en
bedre relation mellem relationer; jeg kunne have fundet en
anden tænker: Leibniz, Cusanus, der er mange, der har gjort
utrolige ting. Men jeg har altid ment, at Friedrich Schillers
menneskebillede var det mest ædle: Ideen om, at alle mennesker
kan blive skønne sjæle.

Som jeg for nylig skitserede i en tale, jeg holdt i New York,
så  er  ligheden  mellem  konfutsiansk  æstetisk  opdragelse  og
Friedrich Schillers æstetiske opdragelse, forbløffende stor.
Konfutse,  der  trods  alt  levede  for  2.500  år  siden,  og
Friedrich Schiller, der levede for over 200 år siden, kom
imidlertid begge på den samme idé. Nemlig, at ethvert menneske
har potentialet til ubegrænset selv-fuldkommengørelse; til at



blive et geni. Og Schillers definition af geni var en skøn
sjæl.  Hermed  mente  Schiller,  at  man  finder  frihed  i
nødvendighed, og man gør sin pligt med passion. Ikke som én,
der følger Kant, og som siger, »jeg må gøre min pligt« og ser
rasende ud, og man er moralsk, men man hader det. Men derimod,
at man glæder sig over at gøre det gode.

Jeg finder, at Xi Jinping er i besiddelse af denne egenskab.
Jeg har studeret ham, studeret hans taler, hans bog med taler,
The Governance of China, som I bør læse, som er udgivet dér;
men man kan også finde alle hans taler på Google. Jeg kom til
den  konklusion,  at  han  er  en  filosof;  at  han  er  et
konfutsiansk  renæssancemenneske.  Og  jeg  mener,  at  Schiller
ville have været utrolig glad over, at et sådant menneske er
statsoverhoved, og at han har strømlinet hele det kinesiske
samfund i overensstemmelse med disse ideer.

Jeg er meget optimistisk med hensyn til dette. Jeg mener, den
vestlige  propaganda  er  selvfølgelig  flippet  ud  som  bare
pokker. De siger, »Åh! Xi Jinping er en ny Mao Zedong, endda
en ny Stalin. Han koncentrerer al denne magt i sine egne
hænder.«

Men undersøger man dette, ser man, at det ikke er tilfældet.
Vist er det et meget centraliseret system, men det er et
meritokrati; det er helliget folkets almene velfærd, og ikke
kun  det  kinesiske  folks,  men  udtrykkeligt  også  alle  de
deltagene landes [i Bælte & Vej]. Så jeg mener, Schiller ville
genkende denne idé med at have en vision om en bedre verden,
for, når man læser hans Æstetiske Breve, siger han: Man må
give sine samtidige mennesker det, de har brug for, og ikke
det, de begærer.[1] Man må være en tjener for sit århundrede,
men ikke dets slave. Og andre, lignende begreber. Jeg mener,
man må have en vision for, hvor man ønsker, menneskeheden skal
være i fremtiden.

Det er ideen om, at den menneskelige art har muligheden for at
blive forædlet, og dette var en udbredt idé hos Konfutse, og



det var ligeledes absolut Friedrich Schillers idé.

Jeg mener, at dette er to meget gode udgangspunkter for at
starte  en  debat  om,  hvad  der  er  galt  med  den  nuværende
liberalistiske kultur, hvor »alt er tilladt«. [i modsætning
til] ideen om, at kunst må være skøn. For kun, hvis kunst er
skøn, kan den bevæge hjertet og forædle mennesket. Jeg mener,
vi har et presserende behov for dette, for, ser man på vore
samtidige mennesker, så har de et presserende behov for en
æstetisk opdragelse. Og jeg mener, at det er, hvad Schiller
Instituttet forsøger at gøre, og man kan ikke nægte, at det,
vi hørte i begyndelsen, denne arie, der blev sunget [af Lena
Malkki], er skønnere end det, man kan høre af Madonna. Hun er
faktisk det modsatte af det, hendes navn siger; men det vil
jeg overlade til jeres bedømmelse.

[1] Se også: »Vi behøver Schillers Æstetiske Breve i dag«, af
Feride Istogu Gillesberg.
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